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BRM.0002.29.2021 
Protokół Nr XXIX/21 

z XXIX sesji Rady Miejskiej w Rynie 
odbytej w dniu 24 lutego 2021 roku 

 
Obrady odbywały się w sali konferencyjnej Urzędu Miasta i Gminy  przy ul. Ratuszowej 2 w Rynie  w 
godz.10:00 do 11:15. Przewodniczący Rady Miejskiej – Juliusz Brant  prowadził obrady 
 z wykorzystaniem środków porozumiewania się na odległość – w zdalnym trybie obradowania. 

 
W obradach uczestniczyli: 
 
-     Przewodniczący Rady Miejskiej - Juliusz Brant 
-     Radni - udział zdalny 
-     Zastępca Burmistrza MiG - Monika Chyła 
-     Skarbnik Gminy   Agnieszka Kozłowska–Budka 
-     Pracownik Urzędu MiG - Wiesława Wachowska 
-     Radca Prawny  - Anna Ulanowska  
-     Doradca Departamentu Organizacyjnego  KZN  - Paweł Krasowski  
 
Porządek posiedzenia: 
 
1. Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
2. Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji w dniu 27 stycznia br. 
4. Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
    między sesjami. 
5. Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między sesjami. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej położonej w Rynie nazwy ulica   
    Szkolna. Druk 1  
7. Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej   
    oznaczonej nr 1/127 położonej przy ul. Mazurskiej w Rynie. Druk 2 
8. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa   
    Warmińsko- Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura   
    Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli na rok 2021. Druk 3 
9. Podjęcie uchwały w sprawie petycji Piotra Sterkowskiego dotyczącej podjęcia przez Radę Miejską  
    w Rynie uchwały w przedmiocie równego traktowania obywateli oraz uzyskania pisemnych   
    gwarancji przez Rząd RP od  producentów szczepionek na Covid-19. Druk 4 
10.Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Pana K.K dotyczącego podjęcia uchwały 
     w sprawie ” pakietu profilaktycznego, dla wszystkich starszych osób, do których informacje   
     internetowe nie docierają, lub nie są w stanie kupić sobie suplementów (brak pieniędzy lub    
     samodzielności, inwalidztwo itd.)”. Druk 5 
11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej 
      „KZN-Północ” sp. z o.o. Druk 6 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu  
      Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w nowotworzonej Społecznej   
      Inicjatywy Mieszkaniowej” KZN-Północ sp. z o.o. i wyrażenia zgody na jej założenie. Druk 7 
13. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2021r.Druk 8 
14. Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  
      2021-2027. Druk 9 
15.Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach  
     awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego.  
16. Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych i   
      Narkomanii za 2020 rok. 
17. Sprawozdania Komisji Rady Miejskiej w Rynie z działalności w 2020r. 
18. Apel Rady Miejskiej w związku z pismem Posła na Sejm RP Jacka Protasa. 
19. Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
20. Zamknięcie posiedzenia.                           
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Ad.1  Otwarcie sesji, stwierdzenie prawomocności obrad. 
 
Otwarcia posiedzenia dokonał Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej. Stwierdził prawomocność 
obrad, w których  uczestniczyło 15 radnych. Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego 
protokołu.  
 
Ad.2  Zapytanie o ewentualny wniosek w sprawie zmiany porządku obrad. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał o ewentualne wnioski dotyczące zmiany 
porządku obrad. 
 
Pani M. Chyła – Zastępca Burmistrza MiG – wniosła o rozpatrzenie punktów: 
 
 11. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej 
      „KZN-Północ” sp. z o.o. Druk 6 
12. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu  
      Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w nowotworzonej Społecznej   
      Inicjatywy Mieszkaniowej” KZN-Północ sp. z o.o. i wyrażenia zgody na jej założenie. Druk 7 
 
po punkcie 3 porządku obrad.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że w związku z rezygnacją Pana W. 
Nowikowskiego z uczestnictwa w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - składa wniosek o rozszerzenie 
porządku obrad po pkt. 14 i proponuje : 
- pkt 15 sesji -  podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/5/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 
listopada 2018r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Druk 10 
- pkt 16 -  podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr I/7/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 listopada 
2018r. w sprawie wyboru  Wiceprzewodniczącego Komisji  Skarg, Wniosków  i Petycji – Druk 11 
-  pkt 17 -  podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji  Skarg, Wniosków  i 
Petycji – Druk 12 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku 
obrad zgłoszony przez Panią M. Chyła – Zastępcę Burmistrza MiG. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 

 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie wniosek o zmianę porządku 
obrad zgłoszony  przez siebie. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania wniosek został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 radnych. 

 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
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Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.3  Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji w dniu 27 stycznia br. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poddał pod głosowanie protokół z poprzedniej sesji z 

dnia 27 stycznia brr.  

 

W wyniku przeprowadzonego głosowania protokół został przyjęty jednogłośnie, w obecności 15 radnych.  
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.4  Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Inicjatywy   
          Mieszkaniowej  „KZN-Północ” sp. z o.o. Druk 6 
 
Pan P. Krasowski - Doradca Departamentu Organizacyjnego  Krajowego Zasobu Nieruchomości – 
poinformował, że KZN jest instytucja państwową powstałą na mocy ustawy w 2017r. i od tego czasu 
zadaniem głównym KZN było zinwentaryzowanie zasobów skarbu państwa pod względem prowadzenia 
inwestycji mieszkaniowych na tych terenach w zakresie mieszkalnictwa wielorodzinnego. Do tej pory 
zinwentaryzowano około miliona działek na terenie całego kraju.  Z czego wytypowano nieruchomości 
również tu na Warmii i Mazurach, które mogą stanowić podwaliny do budownictwa wielorodzinnego, 
czyli nowego programu, który zaczął działać ustawą 10 grudnia ubiegłego roku. Pierwsze rozmowy z 
Panem Burmistrzem przeprowadzaliśmy już w okresie wakacyjnym czekając cały czas na wejście w 
życie tych nowych przepisów, które weszły w życie 18 stycznia  tego roku. Generalnie jest to cały pakiet 
ułatwiający budownictwo mieszkaniowe, czyli budownictwo socjalne, budownictwo komunalne. My 
chcielibyśmy skupić się na budownictwie społecznym, które do tej pory w naszym kraju realizowany było 
wyłącznie przez Towarzystwa Budownictwa Społecznego. Tutaj Krajowy Zasób Nieruchomości otrzymał  
nowe narzędzia i nowe możliwości, jeżeli chodzi o współpracę i wdrażanie nowych projektów, które będą 
pozwalały na budownictwo społeczne. Otrzymaliśmy możliwość do przystępowania do istniejących 
Towarzystw Budownictwa Społecznego, jak również sami mamy możliwość tworzenia społecznych 
inicjatyw mieszkaniowych, które w tej chwili w Polsce startują. Jako Warmia, Mazury, ale i nie tylko 
jesteśmy w czołówce, jeśli chodzi o powstawanie tych społecznych inicjatyw mieszkaniowych. Na dzień 
dzisiejszy rozmowy prowadzimy z około dwudziestoma samorządami zainteresowanymi w tworzeniu 
społecznej inicjatywy mieszkaniowej. Na chwilę obecną mamy podpisanych 16 porozumień z tymi 
samorządami i do wczoraj podjętych zostało 8 uchwał wyrażających zgodę na utworzenie społecznej 
inicjatywy mieszkaniowej i objęcie oczywiście udziałów ze środków rządowego funduszu rozwoju 
mieszkalnictwa. Żeby ta społeczna inicjatywa mieszkaniowa o nazwie „ KZN Północ” utrzymała się na 
rynku tylko i wyłącznie z obsługi własnych mieszkań, czyli nie musiała korzystać z dodatkowych 
komercyjnych rozwiązań, zewnętrznego wsparcia, w swoim zasobie musi mieć około 1000 mieszkań. 
Wtedy jest to twór, duża spółka , która sobie spokojnie poradzi i będzie mogła realizować poszczególne 
inwestycje i da rade utrzymać się z własnego zasobu, czyli z zarzadzania tymi nieruchomościami, które 
będzie u siebie miała. Taki pomysł zrodził się w Krajowym Zasobie Nieruchomości i takowe spółki będą 
powstawać na terenie naszego kraju. Przy czym Warmia i Mazury jest bardzo specyficznym regionem, 
bo jeżeli porównamy  taką społeczną inicjatywę mieszkaniową do tego co może być w mieście 
stołecznym Warszawa, czy Krakowie, Wrocławiu, czy nawet do Stalowej Woli, która ostatnio również 
podjęła taką inicjatywę o przystąpieniu, to tam w jednym miejscu, czyli jedno miasto jest w stanie 
wybudować 1200 mieszkań. Natomiast my mamy bardzo dużo potrzeb, które są rozproszone. Ma tu na 
myśli te 20 samorządów, o których rozmawiamy. Potrzeby są różne, od 10 mieszkań i tutaj nie ma 
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limitów, jeżeli chodzi o Krajowy Zasób Nieruchomości jesteśmy od tego, żeby wspomagać zwłaszcza 
małe gminy, które bez naszej pomocy, wsparcia i porozumienia z innymi samorządami ten warunek 
1000 mieszkań mógłby być ciężki do osiągnięcia. Na tą chwilę wiemy, że jest to realne i te uchwały są 
podejmowane przez samorządy. Sądzimy, że do końca marca będziemy w stanie społeczną inicjatywę 
mieszkaniową powołać. Dzisiaj procedujemy z władzami samorządów umowy spółki. Natomiast 
żebyśmy zaczęli jakiekolwiek rozmowy potrzeba jest podjęcia dwóch uchwał intencyjnych. Te uchwały, 
które dzisiaj państwo podejmujecie są uchwałami intencyjnymi. To nie znaczy, że kiedy je przyjmiecie 
już od razu zakładamy spółkę i działamy. Pierwsza uchwała jest wyrażeniem woli, żeby przystąpić do 
tego dużego projektu, a druga wynika bezpośrednio z ustawy, która mówi o tym, że na utworzenie 
społecznej inicjatywy mieszkaniowej każde z samorządów może ubiegać się o kwotę do 3 000 000 zł. W 
momencie kiedy państwo podejmiecie taką uchwałę i będzie decyzja ministra rozwoju, pracy i 
technologii o tym, że Gmina Ryn otrzymała takie środki wówczas będziemy dalej procedować i  
podejmować kolejne kroki celem naszej dalszej współpracy. Program, o którym mówimy odbywa się 
poza budżetem gminy, czyli tak naprawdę nie dotykamy budżetu gminy. Środki w tym programie będą 
przede wszystkim bezzwrotnymi grantami. To jest fundusz dopłat, z którego możemy uzyskać 25% 
bezzwrotnego dofinansowania na ta budowę plus wartość wniesionego gruntu, jednak nie więcej niż 10 
% wartości tej inwestycji. Przy czym nie ma różnicy, kto ten grunt będzie wnosił. Zarówno może być KZN 
i taki model jest rozważany, również i gmina. Mamy 25% bezzwrotnego dofinansowania plus wartość 
gruntu. To jest jedna pomoc. To są granty, których nie trzeba zwracać. Za te środki obejmujecie 
państwo, jako gmina w tej przyszłej inicjatywie mieszkaniowej swoje udziały. Kolejnym produktem, który 
jest kierowany, z którego będzie mogła skorzystać społeczna inicjatywa mieszkaniowa to jest 
preferencyjny kredyt na SBC, czyli na społeczne budownictwo czynszowe. Jest to kredyt, który nie 
posiada żadnego oprocentowania. Jest to stawka tylko i wyłącznie WIBOR. Ten kredyt pozwoli na 
sfinansowanie pozostałych kosztów inwestycji i ten kredyt zaciąga spółka, czyli kredyt preferencyjny bez 
żadnych ukrytych dodatkowych opłat. Są dwie ścieżki dojścia do własności. Pierwsza to stabilny 
długoterminowy najem lub druga najem z opcją dojścia do własności. Ustawa mówi, że jest wymagana 
partycypacja w kosztach budowy takich mieszkań osób zainteresowanych na poziomie 20 % tej 
partycypacji. Przy czym to może zostać zweryfikowane umową spółki, jeżeli państwo stwierdzicie, ze 
20% jest za  dużo lub za mało. To jest jeszcze kwestia negocjacji przy umowie spółki. Kolejny program 
Rządowy Fundusz Rozwoju Mieszkalnictwa, w którym na dzień dzisiejszy gminy zainteresowane 
konkretną inwestycją, w konkretnym miejscu mają możliwość uzyskania kolejnego bezzwrotnego 
dofinansowania do 10 % wartości inwestycji. Państwo, jako samorząd, który realizował inwestycję przez 
własną spółkę musieliście zapewne do tej pory przedstawiać zobowiązania, które dotykały budżet gminy 
nawet na chwilę. W tym modelu spółka bierze cały ciężar zobowiązań na siebie i my , jako Krajowy 
Zasób Nieruchomości dla niej jesteśmy takim gwarantem do tego, że te inwestycje w danych 
samorządach będziemy popierać i również wspomagać. Nowością jest również możliwość objęcia tych 
ludzi o, których wspominałem. Czyli każda gmina , która będzie zainteresowana utworzeniem społecznej 
inicjatywy mieszkaniowej może wystąpić o ten grant do 3 000 000 zł. Przy czym może wystąpić o ten 
grant tylko raz na utworzenie. Czyli, jeżeli na przykład pojawi się gmina, która będzie zainteresowana 
współpracą z naszą spółką za jakiś okres czasu, wówczas niestety, ale będzie mogła skorzystać tylko z 
tego drugiego rozwiązania, czyli do 10% na konkretna inwestycję z Rządowego Funduszu Rozwoju 
Mieszkalnictwa, który dzisiaj w portfelu ma 1,5 miliarda złotych. Są to środki na walkę przeciwdziałaniu 
Covid -19.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że znamy nasz program „ Mieszkania dla 
Zaradnych”. Zapytał do kogo jest kierowany ten program. Kto konkretnie może z niego skorzystać. Czy 
są jakieś preferencje wobec  potencjalnych nabywców tych mieszkań. 
 
Pan P. Krasowski - Doradca Departamentu Organizacyjnego  Krajowego Zasobu Nieruchomości – 
odpowiedział, że ten program jest kierowany do około 40% populacji mieszkańców naszego kraju. Do 
tych, którzy na dzień dzisiejszy zarabiają zbyt dużo by móc sięgać z prośbą o mieszkania socjalne, czy 
komunalne, ale nie są na tyle majętni, aby na rynku komercyjnym zaciągnąć kredyt i wykupić mieszkanie 
na własność, czy wybudować swój dom. Do nich głównie kierowany jest ten program. Są dwie grupy 
osób, do których szczególnie kierowany jest ten program. Mianowicie są to młode osoby, które mają na 
wychowaniu dziecko własne lub przysposobione i seniorzy. Są to dwie grupy do , których jest kierowany 
szczególnie ten program i one będą miały preferencje, co będzie wynikało również z umowy spółki. 
Natomiast pozostałe kryteria będą ustalane przez was. Spółka dostanie listę od samorządu gminy ze 
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wskazaniem osób, do których państwo będziecie kierować ten program. Przy czym kierunki samorządów 
są różne. Jedni stawiają na osoby niepełnosprawne. Inni stawiają na pracowników pobliskich zakładów 
pracy, którzy dojeżdżają do gminy, a tan naprawdę swoje centra życiowe mogą przenieść tutaj i zasilić 
państwa samorząd swoimi osobami. Są też samorządy, które liczą na powrót seniorów, którzy dzisiaj 
pracują poza miejscem zamieszkania i jesień swojego życia chcieliby spędzić w miejscu swojego 
urodzenia. Kwestia samego zasiedlania to będzie państwa zadanie i spółka będzie realizowała państwa 
politykę mieszkaniową.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że cieszy go, że to po naszej stronie zostanie 
to kogo my tam będziemy chcieli, bo też nie jest żadną tajemnicą i w większości różnych skupisk ludzi 
tak się dzieje, że jedne zwłaszcza duże aglomeracje przyrastają, natomiast takie miasta malutkie , jak 
Ryn, czy inne, pomalutku się wyludniają i więcej niestety umiera, jak się rodzi. Wiec to dla nas jest też 
ważną sprawą, żeby nie tylko dla naszych mieszkańców, ale kogoś też z zewnątrz do nas sprowadzić. 
Na pewno jest to interesujące i ważne dla nas, jako dla miasta.  
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – poinformował, że Pani J. Kryńska-Cieśla pyta, czy ten 
program w jakiś sposób związany jest z programem mieszkaniowym „Mieszkanie + „. 
 
Pan P. Krasowski - Doradca Departamentu Organizacyjnego  Krajowego Zasobu Nieruchomości – 
odpowiedział, że jest to uzupełnienie tego programu, bardziej rozwinięcie „ Mieszkanie + „. Można 
spojrzeć na ten program dużo szerzej. Ta ustawa, o której dzisiaj wspominam niesie ze sobą inne 
narzędzia , z których państwo możecie skorzystać. Są dodatkowe środki na budownictwo socjalne, 
komunalne, czy choćby nowość , o której do tej pory rozmawiano i nie było możliwości wdrożenia jej, 
czyli lokal za grunt. Więc tak naprawdę jest tych możliwości dużo szerzej. Tutaj idziemy w kierunku 
budownictwa społecznego. Nowością jest to, że w tych lokalach będzie można dochodzić do własności. 
My, jako Krajowy Zasób Nieruchomości jesteśmy od tego, żeby państwa wspierać i realizować państwa 
politykę. Tak naprawdę ten program kierowany jest do państwa potrzeb i potrzeb samorządu. Natomiast 
my, nawet za chwilę jako Krajowy Zasób Nieruchomości stracimy pakiet większościowy. Zaczniecie 
obejmować udziały ze środków, czy to z rządowego funduszu, czy z funduszu dopłat, jak również 
wnoszenia tych aportów. Dlatego my jesteśmy od tego, żeby wspierać. Towarzystwa Budownictwa 
Społecznego przyjęły się zwłaszcza w dużych miejscowościach. Natomiast małe gminy po prostu sobie 
nie poradzą z tej prostej przyczyny, że tak, jak wskazują nasze badania niestety, ale żeby taka spółka 
miała rację bytu i aby realizowała te inicjatywy do których została powołana to musi mieć duży zasób i 
tutaj z pomocą przychodzi Krajowy Zasób Nieruchomości, który umożliwia i daje takie możliwości. Nie 
jest żadną tajemnicą, że planujemy inwestycje na poziomie 10 lokali tak, jak na przykład w gminie Kolno, 
ale są też i większe. Jeżeli chodzi o Warmię i Mazury raczej są one uśrednione i oscylują w okolicach 
kilkudziesięciu mieszkań. Dlatego ta liczba samorządów, żeby utworzyć ten zasób 1000 mieszkań jest 
dosyć spora i musi być spora.   
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zapytał, czy w rozmowach z Panem Burmistrzem 
padała wstępna deklaracja, jaka w Rynie miałaby być to liczba lokali. Czy jeszcze jest na to za wcześnie. 
 
Pan P. Krasowski - Doradca Departamentu Organizacyjnego  Krajowego Zasobu Nieruchomości – 
odpowiedział, że jeżeli o samą liczbę lokali to jest to jeszcze przedwczesny etap ponieważ musimy 
podejść do sprawy bardzo rzetelnie i bez informacji konkretnej liczby osób, którą państwo wskażecie, 
jako Rada nie zaczniemy inwestycji. Natomiast mamy wskazane porozumienie z Panem Burmistrzem. 
Przywiozłem nową analizę chłonności dla terenów, o których rozmawialiśmy ostatnio. Także miejsce 
jest, możliwości jest dużo. Te możliwości, które przedstawię przewyższają potrzeby mieszkaniowe. 
Ponieważ z tego, co wiem państwo będziecie realizować kolejną inwestycję, więc do tego tematu też 
trzeba będzie podejść. Przy czym też jest mowa w ustawie o tym, że osoby, które będą zainteresowane 
państwa programem nie będą mogły mieć innej nieruchomości na terenie gminy i muszą spełniać te 
wszystkie wymogi ustawowe. Widzi dużą szansę do tego, aby nasi seniorzy, którzy ciężko pracowali 
poza swoim miejscem urodzenia mogli do nas wrócić i tutaj spędzić jesień swojego życia. To jest szansa 
dla nas, dla małych miejscowości, zwłaszcza dla Warmii i Mazur. Jeżeli te uchwały intencyjne zostaną 
podjęte, to tak naprawdę rozpoczynamy cały proces, który nabiera tempa. Dodał, że w jego rodzinnym 
mieście w Towarzystwie Budownictwa Społecznego  czas oczekiwania na mieszkania wynosi 12 lat   
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – stwierdził, że tu nie ma nad czym dyskutować, bo to w 
niewielkim stopniu finansowo dotknie to budżetu gminy, więc każdy program, który wspiera 
budownictwo, zwłaszcza w takich małych miejscowościach, jak nasza jest wart, żeby go wdrożyć. 
Natomiast jeśli za tym idą konkretne pieniądze w wielu grantach, których nie trzeba będzie spłacać, to 
właściwie nie ma nad czym dyskutować.  
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – poinformowała, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
wyrażenia zgody na utworzenie Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej  „KZN-Północ” sp. z o.o. Druk 6 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.  
Uchwała Nr XXIX/222/21  stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (2) 
Krzysztof Cybul, Władysław Nowikowski 
 
Ad.5  Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego   
         Funduszu  Rozwoju Mieszkalnictwa na sfinansowanie objęcia udziałów w nowotworzonej   
         Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej” KZN-Północ sp. z o.o. i wyrażenia zgody na jej   
         założenie. Druk 7 
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – poinformowała, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zatwierdzenia wniosku o wsparcie ze środków Rządowego Funduszu  Rozwoju Mieszkalnictwa na 
sfinansowanie objęcia udziałów w nowotworzonej Społecznej Inicjatywy Mieszkaniowej” KZN-Północ sp. 
z o.o. i wyrażenia zgody na jej  założenie. Druk 7 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.  
Uchwała Nr XXIX/223/21  stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (2) 
Krzysztof Cybul, Władysław Nowikowski 
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Ad.6  Informacje i komunikaty Przewodniczącego Rady o działaniach podejmowanych  w okresie   
         między sesjami – nie było informacji i komunikatów. 
 
Ad.7  Sprawozdanie Burmistrza o wykonaniu uchwał Rady i działalności w okresie między   
          sesjami. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego protokółu. 
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – poinformował, że Burmistrz MiG: 
1/ 26 stycznia uczestniczył w walnym zgromadzeniu Ochotniczej Straży Pożarnej w Sterławkach 
Wielkich 
2/ 15 lutego uczestniczył w walnym zgromadzeniu członków związku na rzecz rozwoju gmin Północnego 
Obszaru Wielkich Jezior Mazurskich  
3/ 16 lutego uczestniczył w walnym zgromadzeniu fundacji Wielkich Jezior Mazurskich  
4/ 23 lutego uczestniczył w XIV nadzwyczajnym walnym Wielkich Jezior Mazurskich 
5/ 23 lutego brał udział w zebraniu rady nadzorczej spółki PGKiM. 
 
Ad.8 Podjęcie uchwały w sprawie nadania drodze wewnętrznej położonej w Rynie nazwy ulica   
        Szkolna. Druk 1  
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że Komisja 
Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
nadania drodze wewnętrznej położonej w Rynie nazwy ulica Szkolna. Druk 1  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych.  
Uchwała Nr XXIX/224/21  stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad. 9  Podjęcie uchwały w sprawie przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej   
          oznaczonej nr 1/127 położonej przy ul. Mazurskiej w Rynie. Druk 2 
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – przedstawiła projekt uchwały. Poinformowała, że Komisja 
Rozwoju Gospodarczego, Finansów, Rolnictwa i Turystyki -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości niezabudowanej oznaczonej nr 1/127 położonej przy ul. 
Mazurskiej w Rynie. Druk 2 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta większością głosów.  
Uchwała Nr XXIX/225/21  stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
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Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla 
 
 
Ad.10  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa    
           Warmińsko -  Mazurskiego na dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura   
           Regionalnego Województwa Warmińsko-Mazurskiego w Brukseli na rok 2021. Druk 3 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - przypomniał, że taka uchwała podejmowana jest, co 
roku. Każde z samorządów naszego województwa dofinansowuje zadania związane z tym biurem, które 
mieści się w Brukseli. 
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – poinformowała, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
udzielenia pomocy finansowej Samorządowi Województwa  Warmińsko -  Mazurskiego na 
dofinansowanie zadań związanych z funkcjonowaniem Biura Regionalnego Województwa Warmińsko-
Mazurskiego w Brukseli na rok 2021. Druk 3 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych..  
Uchwała Nr XXIX/226/21  stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad. 11 Podjęcie uchwały w sprawie petycji Piotra Sterkowskiego dotyczącej podjęcia przez Radę   
            Miejską  w Rynie uchwały w przedmiocie równego traktowania obywateli oraz uzyskania   
            pisemnych gwarancji przez Rząd RP od  producentów szczepionek na Covid-19. Druk 4 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - przypomniał, że ta petycja została przekazana do 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, komisja  pochyliła sie nad petycją i odpowiedź jest w załączniku. 
Dodał, że sprawa ta nie należy do zadań gminy. W art.18 ustawy o samorządzie gminnym wymienione 
są wszystkie zadania, które należą do samorządu i niestety, to co zawiera petycja nie mieści się w 
zadaniach, które żąda od nas osoba pisząca petycję dlatego proponuje się uznać ją za niezasadną 
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – poinformowała, że Burmistrz MiG   pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
petycji Piotra Sterkowskiego dotyczącej podjęcia przez Radę Miejską  w Rynie uchwały w przedmiocie 
równego traktowania obywateli oraz uzyskania  pisemnych gwarancji przez Rząd RP od  producentów 
szczepionek na Covid-19. Druk 4 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
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Uchwała Nr XXIX/227/21  stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.12  Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia wniosku Pana K.K dotyczącego podjęcia   
           uchwały w sprawie ” pakietu profilaktycznego, dla wszystkich starszych osób, do których   
           informacje internetowe nie docierają lub nie są w stanie kupić sobie suplementów (brak   
           pieniędzy lub  samodzielności, inwalidztwo itd.)”. Druk 5 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - stwierdził, że to nie mieści się w zestawie zadań 
nałożonych przez ustawę na samorząd gminny więc odpowiedź jest w podobnym tonie, jak przy 
poprzedniej uchwale. Dodał, że wniosek ten był rozpatrywany przez Komisję Skarg, Wniosków i Petycji. 
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – poinformowała, że Burmistrz MiG   pozytywnie zaopiniował 
projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
rozpatrzenia wniosku Pana K.K dotyczącego podjęcia uchwały w sprawie ” pakietu profilaktycznego, dla 
wszystkich starszych osób, do których  informacje internetowe nie docierają, lub nie są w stanie kupić 
sobie suplementów (brak pieniędzy lub  samodzielności, inwalidztwo itd.)”. Druk 5 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr XXIX/228/21  stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.13  Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Ryn na 2021r.Druk 8 
 
Pani A. Kozłowska –Budka – Skarbnik Gminy – przedstawiła projekt uchwały ze zmianą podstawy 
prawnej. 
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – poinformowała, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian budżetu Gminy Ryn na 2021r.Druk 8 ze zmianą 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr XXIX/229/21  stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokółu. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
 
Ad.14  Podjęcie uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata  
           2021-2027. Druk 9 
 
Pani A. Kozłowska – Budka – Skarbnik Gminy – poinformowała o zmianie podstawy prawnej w projekcie 
uchwały. 
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – poinformowała, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 
Finansów, Rolnictwa i Turystyki -  pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie  
zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryn na lata 2021-2027. Druk 9 ze zmianą 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została podjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr XXIX/230/21  stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad.15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr I/5/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 
           21 listopada 2018r.  w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Druk 10 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - wyjaśnił, że wpłynęło pismo Pana W. Nowikowskiego, w 
którym poinformował o rezygnacji z członkowstwa w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 
Rezygnacja Pana W. Nowikowskiego z członkostwa w Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz z funkcji 
Wiceprzewodniczącego tej komisji – stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie § 1 projektu uchwały 
w brzmieniu: „ Na skutek złożonej rezygnacji ze składu osobowego Komisji Skarg, Wniosków i Petycji 
powołanej uchwałą Nr I/5/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 listopada 2018r. odwołuje się Pana 
Władysława Nowikowskiego ”.  
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania § 1 projektu uchwały został przyjęty większością głosów. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
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Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Krzysztof Zdzisław Jarosz 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – zaproponował powołanie do składu Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji – Pana A. Mieczkowskiego. 
 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 
Pan A. Mieczkowski wyraził zgodę na kandydowanie.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie § 2 projektu uchwały w 
brzmieniu: „ Do składu Komisji Skarg, Wniosków i Petycji powołuje się Pana Andrzeja Mieczkowskiego”. 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania § 2 projektu uchwały został przyjęty jednogłośnie,  w 
obecności 15 radnych. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie cały projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę Nr I/5/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia  21 listopada 2018r.  w sprawie powołania 
Komisji Skarg, Wniosków i Petycji - Druk 10 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta większością głosów. 
Uchwała Nr XXIX/231/21  stanowi załącznik nr 13 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (14) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Krzysztof Cybul, Elza Natalia Fitza, Małgorzata Jabłońska, 
Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, Andrzej 
Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr 
Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
Juliusz Sebastian Brant 
 
Ad.16  Podjęcie uchwały uchylającej uchwałę Nr I/7/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 listopada   
           2018r.  w  sprawie wyboru  Wiceprzewodniczącego Komisji  Skarg, Wniosków  i Petycji  
           -  Druk 11 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały uchylającej 
uchwałę Nr I/7/18 Rady Miejskiej w Rynie z dnia 21 listopada 2018r.  w  sprawie wyboru  
Wiceprzewodniczącego Komisji  Skarg, Wniosków  i Petycji  -  Druk 11 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr XXIX/232/21  stanowi załącznik nr 14 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
 
Ad.17. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji  Skarg, Wniosków  i   
            Petycji –  Druk 12 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej – na Wiceprzewodniczącego Komisji Skarg, Wniosków i 
Petycji zaproponował Pana A. Mieczkowskiego. 
 
Innych kandydatur nie zgłoszono. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie 
wyboru Wiceprzewodniczącego Komisji  Skarg, Wniosków  i Petycji –  Druk 12 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania uchwała została przyjęta jednogłośnie, w obecności 15 
radnych. 
Uchwała Nr XXIX/233/21  stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (15) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Krzysztof Cybul, Elza Natalia 
Fitza, Małgorzata Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta 
Kryńska-Cieśla, Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Władysław Nowikowski, Marta Agnieszka 
Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej Zacharczyk 
 
Ad. 18  Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych   
             stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu   
            terytorialnego. Sprawozdanie stanowi załącznik nr 16 do niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że sprawozdanie zostało dołączone do 
materiałów na sesję. Zawiera ono liczbę etatów, wysokość wynagrodzeń na poszczególnych stopniach 
awansu nauczycieli. 
 
 
Ad.19 Sprawozdanie z realizacji Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów  
           Alkoholowych i Narkomanii za 2020 rok. Sprawozdania stanowią załącznik nr 17 i 18 do   
          niniejszego protokółu. 
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Pani W. Wachowska – pracownik Urzędu MiG -  poinformowała, że sprawozdania były przedmiotem 
obrad Komisji Bezpieczeństwa. Z powodu pandemii nie wszystkie  zadania zostały zrealizowane. W 
sprawozdaniach zostały zawarte te dane, które otrzymała bezpośrednio od stowarzyszeń.   
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej poinformował, że Pan K. Cybul odnośnie  Stowarzyszenia 
Sportowego  i Rekreacyjnego w Rynie pyta kto, z kim i kiedy prowadził zajęcia piłki siatkowej.  
 
Pani W. Wachowska – pracownik Urzędu MiG - odpowiedziała, że tak, jak wcześniej wspomniała, że 
sprawozdanie jest ze sprawozdań, które zdają stowarzyszenia.    
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że kolejne pytanie to -  czy taka wysokość 
stawki Pozytyw Art - 90 zł za godzinę wynagrodzenia była wpisana do złożonej oferty na wykonanie 
zadania. 
  
Pani W. Wachowska – pracownik Urzędu MiG - odpowiedziała, że przy złożeniu ofert jeszcze nie 
określano z kim będzie zawarta umowa. W momencie podpisywania umowy są takie faktury, dlatego tak 
to zostało wpisane.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że kolejne pytanie to, czy przedstawiciele 
LUKS "Ołów Ryn" kontaktowali się z pracownikami gminy w sprawie korekty złożonej oferty w związku z 
pandemią. 
 
Pani W. Wachowska – pracownik Urzędu MiG - odpowiedziała, że jeśli chodzi o " Ołów " korekt nie było, 
ale klub sportowy "Ołów"  nie wszystko wykorzystał. Złożyli tylko sprawozdania  od miesiąca maja, czyli 
od momentu kiedy zostali otwarci, do miesiąca października. Nie wykorzystane fundusze zostały 
zwrócone - z narkomanii była to kwota 4.000 zł na konto urzędu, natomiast jeśli chodzi o 
przeciwdziałanie alkoholizmowi - to była kwota 3.039,02 zł. W czasie, gdy nie mogli pracować nie 
wykonywali założonych zadań i pieniążki wróciły na konto gminy.  
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że kolejne pytanie od Pana K. Cybula to, 
jaka jest stawka za jedną godzinę pracy psychologa, terapeuty uzależnień określona na podstawie 
złożonych ofert i na prowadzenie punktu konsultacyjnego ds. uzależnień w latach 2019 - 21.  
 
Pani A. Kozłowska - Budka - Skarbnik Gminy - odpowiedziała, że jest 75 zł, a było 60 zł.  
 
Pani W. Wachowska – pracownik Urzędu MiG - odpowiedziała, że ze względu na wzrost cen np. paliwa. 
 
 
Ad.20 Sprawozdania Komisji Rady Miejskiej w Rynie z działalności w 2020r. Sprawozdania 
stanowią załącznik nr 19 -23  niniejszego protokółu. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - przedstawiła sprawozdania: 
1/ Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa, Finansów i Turystyki 
2/ Komisji Rewizyjnej 
3/ Komisji Bezpieczeństwa, Spraw Socjalnych i Zdrowia 
4/ Komisji Oświaty, Kultury i Sportu 
5/ Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 
 
Ad.21 Apel Rady Miejskiej w związku z pismem Posła na Sejm RP Jacka Protasa. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że wpłynęło pismo Posła z Warmii Mazur 
Jacka Protasa dotyczące nierównego traktowania poszczególnych województw zwłaszcza dotacji, jakie 
wpływają od tego  państwa. Niestety my na własnej skórze, jako samorząd odczuliśmy taki podział, że 
są ci , którzy są przychylni władzy i ci, którzy władzy są nieprzychylni. Przypomniał i stanowczo 
powiedział również w imieniu Pana Burmistrza, że nie nam uprawiać, jakąś wielką politykę. Jesteśmy tu 
po to, żeby pracować dla naszych mieszkańców. Myśli, że wszyscy radni również nie przyszli tu dla 
polityki, pieniędzy, czy innych rzeczy. Natomiast pracujemy po to, żeby nam żyło się lepiej. Wobec 
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powyższego został wystosowany apel Rady Miejskiej w Rynie, która popiera stanowisko Pana Posła, że 
wsparcie z rządowego funduszu inwestycji lokalnych dla województwa Warmińsko-Mazurskiego, które 
nie ma co ukrywać, jest jednym z biedniejszych regionów naszego kraju, w którym nie ma wielkiego 
przemysłu, które w znacznej mierze bazuje na turystyce i przez te kilka miesięcy, w sezonie letnim musi 
zarobić tyle, żeby przeżyć pozostałą część roku. W związku z czym redukcja 29% tych pieniędzy na 
rozwój w Regionalnym Programie Operacyjnym, to dla naszego województwa jest to kolosalna suma.  
Wobec tego stanowisko Rady Miejskiej w Rynie jest takie, żeby wyrównywać wsparcie finansowe dla 
regionu w trzeciej transzy rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych, zwiększyć środki na nowy 
Regionalny Program Operacyjny o 500 milionów euro do poziomu 1.7280. 000 euro, wyrównanie 
finansowania ochrony zdrowia w regionie przez NFZ przynajmniej do poziomu średniej krajowej tj.1590 
zł na mieszkańca rocznie i objęcia wsparciem gmin turystycznych regionu według zastosowania dla 
gmin górskich kwotą 200 milionów. Z informacji medialnych wynika, że branża turystyczna południa 
Polski otrzymała znaczne wsparcie w związku z pandemią, a Mazury i inne części kraju nie. Tak, jakby 
na Mazurach nie było hoteli, nie było stoków, nie było ludzi, którzy utrzymują się z turystyki, czy 
gastronomii. Pismo kierowane jest do Prezesa Rady Ministrów - M. Morawieckiego; Posła Pana J. 
Protasa;  Marszałka Województwa Warmińsko-Mazurskiego - G. M .Brzezina i do Wojewody 
Warmińsko-Mazurskiego - A.Chojeckiego. 
 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poddał pod głosowanie projekt apelu . 
 
W wyniku przeprowadzonego głosowania apel został przyjęty większością głosów. 
Apel stanowi załącznik nr 24 do niniejszego protokółu. 
 
Wyniki głosowania 
ZA: 13, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 0 
 
Wyniki imienne: 
ZA (13) 
Zbigniew Biziewski, Beata Barbara Bojarska, Juliusz Sebastian Brant, Elza Natalia Fitza, Małgorzata 
Jabłońska, Krzysztof Zdzisław Jarosz, Jolanta Danuta Kołakowska, Joanna Wioletta Kryńska-Cieśla, 
Andrzej Mieczkowski, Ireneusz Nieckarz, Marta Agnieszka Owczarek, Roman Piotr Szewczyk, Andrzej 
Zacharczyk 
PRZECIW (2) 
Krzysztof Cybul, Władysław Nowikowski 
 
Ad.22 Sprawy różne, wolne wnioski i informacje.    
 

Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że Pan R. Szewczyk pyta o sprawę drogi 
do Słabowa. 
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – odpowiedziała, że w lutym została podpisana umowa z 
wykonawcą projektu i w tym roku projekt na pewno powstanie, a jego realizacja ma nastąpić dopiero w 
przyszłym roku. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że Pani E. Fitza pyta o przejście dla 
pieszych przy wylocie drogi krajowej na Giżycko. Pierwsze przejście na osiedle zwane Zyglungiem, 
drugie też są oznakowane znakami poziomymi i pionowymi. Nad pierwszym przejściem od Rynu jest  
latarnia, natomiast przy tym drugim przejściu jest ciemno i jest pytanie, czy my możemy coś zrobić, żeby 
je doświetlić, czy odznaczyć to przejście bliżej Orlenu.  
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – odpowiedziała, że sytuacja jest podobna, jak z naszymi 
pamiętnymi lustrami w Skopie. Musielibyśmy wystąpić do dróg krajowych o pozwolenie. To oczywiście 
wiąże się z długą procedurą i kosztami. Jeżeli nawet drogi krajowe wyrażą zgodę, to na pewno koszty 
oświetlenia, organizacji ruchu będą po naszej stronie. 
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Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że  Pana K. Cybul pyta, czy zostały 
wyjaśnione wszystkie podnoszone kwestie zawarte w piśmie odczytane na sesji Rady Miejskiej w dniu 
28 stycznia w sprawie zmian wymiaru zatrudnienia pracowników świetlicy w Zespole Szkolno -
Przedszkolnym.  
 
Pani M. Chyła - Zastępca Burmistrza MiG – odpowiedziała, że tak wszystkie kwestie zostały wyjaśnione. 
Do Pani Dyrektor zostało wysłane pismo. Otrzymaliśmy odpowiedź i jakby sprawa jest na chwilę obecną 
załatwiona. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - zapytał, czy ten apel Pana Posła i odpowiedź będzie 
zamieszczony w przestrzeni publicznej, na stronie internetowej. 
 
Pani B. Dybała odpowiedziała, że tak. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - dodał, że była taka sugestia, aby ten apel odczytać. 
W kwestii tego przejścia na drodze krajowej stwierdził, że można by było zaprosić kogoś z Generalnej 
Dyrekcji na Komisję Bezpieczeństwa i spróbować jeszcze raz to zrobić. Stwierdził, że z Generalną 
Dyrekcją jest ciężka współpraca, tak jak to było w przypadku lustra przy urzędzie, przy wyjeździe z ul. 
Ratuszowej, gdzie nadal jest niebezpiecznie, chociaż strona Generalnej Dyrekcji twierdzi, że wszystkie 
warunki bezpieczeństwa są zachowane. W rejonie tego skrzyżowania, łącznie z przejściem dla pieszych, 
kiedy panuje duży ruch, widoczność jest w znacznym stopniu ograniczona dla wyjeżdżających z ul. 
Ratuszowej, ale stanowisko Generalnej Dyrekcji jest od nas odmienne. Podobnie było z lustrem w 
Skopach, w końcu była zgoda, ale za lustro zapłaciliśmy my, jako samorząd. 
Stwierdził, że do tematu oświetlenia przejścia przy Zyglungu trzeba wrócić. 
 
Pan J. Brant - Przewodniczący Rady Miejskiej - poinformował, że Pani E.Fitza słusznie sugeruje, że 
mimo trudnej współpracy, długiego procesu Gmina powinna podjąć czynności, bo może to skończyć się, 
jakąś tragedią. Więc trzeba się nad tym pochylić. 
 

Ad.23  Zamknięcie posiedzenia.       

W związku z wyczerpaniem porządku obrad XXIX sesji Rady Miejskiej w Rynie Przewodniczący Rady 
zamknął obrady. 
 
                                                                                    
                                                                                 Przewodniczący Rady Miejskiej w Rynie 
Protokółowała:  
Bożena Dybała                                                                           Juliusz Brant 
                                                                              
 


